
 

 
Stjepana Radića 11b 

23000 ZADAR 

U Zadru, 26.rujna 2014. 

 

 

Z A P I S N I K 

 

sa redovne skupštine Društva knjižničara Zadar 

održane 25.rujna 2014. u 19.30 

(Multimedijalna dvorana GKZD) 

 

 

Prije početka rada Skupštine utvrđen je kvorum. Društvo po pristupnicama broji 61 člana, od 

čega 45 aktivnih koji redovito plaćaju članarinu. 16 članova nije nekoliko posljednjih godina  

platilo članarinu pa se njihovo članstvo smatra isteklim. Ukupno članova: 61-16=45. Prema 

Statutu Društva, za održavanje Skupštine potrebno je više od polovice članova, dakle 23 

člana. Na Skupštini je prisutno 24 člana, pa je stoga konstatirano kako Skupština ima potreban 

kvorum. 

 

Predsjednik Društva knjižničara Zadar Mladen Masar otvorio je Skupštinu i predstavio dnevni 

red: 

 

1. Prihvaćanje Dnevnog reda 

2. Izbor delegata za Skupštinu HKD-a u Splitu 

3. Rasprava o novom Prijedlogu zakona o knjižnicama i knjižničnoj djelatnosti 

4. Razno 

 

 

Ad 1) Dnevni red jednoglasno prihvaćen 

 

Ad 2)  

- Za delegate su predložene i izabrane Jadranka Delaš iz Znanstvene knjižnice Zadar i 

Mirta Matošić iz Sveučilišne knjižnice Sveučilišta u Zadru. Kriterij kojim su izabrane 

bio je dosadašnja aktivnost u Društvu knjižničara Zadar.  

- Istaknut je problem neupućenosti delegata u materijale o kojima bi na Skupštini HKD-

a trebali glasovati, obzirom da HKD, prethodno skupštini, ne dostavlja materijale 

lokalnim društvima na uvid kako bi se blagovremeno informirali i mogli steći stav. 

Društvo knjižničara Zadar uputit će zahtjev HKD-u da se ta praksa promjeni.  

- Plenarni dio Skupštine bi također trebalo promijeniti, jer se po dosad ustaljenoj praksi 

samo može čuti o već učinjenom, umjesto da se sudjeluje u donošenju odluka.  

 

Ad 3)  

- Trenutno je zakon u predraspravi, i dok je god tako potrebno je što je moguće više 

proanalizirati Prijedlog, jer što dalje procedura odmiče teže će se moći učiniti 

promjene.  



- Nacionalna i Sveučilišna knjižnica u ovom Prijedlogu na sebe preuzima mnogo 

obaveza i dužnosti, no nigdje u Prijedlogu ne spominju se sankcije za neobavljanje 

istih. 

- Pojavljuje se i problem preopširnih formulacija u Prijedlogu i kasnije zakonu, koje 

ostavljaju prostora za razna različita tumačenja čime se stvara zbrka i kasnije problemi 

- Prijedlog ne štiti osobe koji su završili redovne studije i stekli stručna zvanja 

knjižničara ili magistra knjižničarstva, jer osobe koje su završile kratke polugodišnje 

seminare i stekli iste titule po zakonu imaju jednaka prava u traženju zaposlenja. 

- Stručni nazivi bi se trebali djelomično vratiti na staru terminologiju ("bibliotekar") što 

bi dijelom olakšalo prevođenje sa starih naziva u nove te ih učinilo manje 

zbunjujućima.  

- Druge pojedinačne prijedloge članovi će upućivati samostalno.  

 

 

Ad 4) 

- Postavljeno je pitanje zašto Vjesnik bibliotekara Hrvatske ima samo jednog 

recenzenta. Tatjana Aparac Jelušić je odgovorila da je to zbog stručnosti i 

kompetencija koje osoba koja je recenzent mora imati da bi obavljala taj posao, čime 

je broj ljudi koji bi to mogli raditi vrlo ograničen.  

- Mladen Masar pročitao je Izjavu Knjižničarskog društva Rijeke, objavljenu na 

stranicama njihovog društva (http://www.kdr.hr/drustvo/Izjava%202014.pdf). 

Knjižničari okupljeni u zadarskom Društvu knjižničara podržavaju izjavu Društva 

knjižničara Rijeke i smatraju da bi se ona trebala proširiti i doraditi te uputiti HKD-u 

kako bi, eventualno, dobila i širu potporu stručne knjižničarske zajednice.  

 

 

Skupština je završila u 20:40 sati. 

 

Zapisničar: 

Ante Kolanović  

 

 

 

    

 

 

 

http://www.kdr.hr/drustvo/Izjava%202014.pdf

